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PROTOKOŁ Nr LI/2014 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

odbytej w dniu 21 maja 2014r. 

 

Pan Przewodniczący dokonał otwarcia  pięćdziesiątych pierwszych w bieżącej 

kadencji obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział 

bierze 14 radnych. 

Powitał radnych, Panią Burmistrz, sołtysów, radnych RP Pana Wojcierowskiego                 

i Pana Skowrona, Komendanta Policji Pana Jacka Krzepkowskiego oraz   wszystkich 

obecnych na obradach.  

  

Pkt 2. 

 Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś z radnych ma  jakieś uwagi 

bądź propozycje do otrzymanego porządku obrad. 

Radni uwag nie wnieśli, więc Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek 

obrad:  

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu   L Sesji  

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej  

6. Zapytania i interpelacje radnych. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                         

i Rozwiązywania Problemu Uzależnień za 2013r. 

8. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Miejsko-

Wiejskiej Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

za 2013 r. 

9. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w roku 

2013. 
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10. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy 

Stąporków.  

11.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

     a) przystąpienia Gminy Stąporków/ Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Stąporkowie do realizacji projektu pod nazwą „Aktywna 

integracja osób bezrobotnych i/lub uzależnionych od alkoholu w Gminie 

Stąporków” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego, 

b) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność gminy, 

c) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność gminy, 

d) sprzedaży nieruchomości położonej w Stąporkowie stanowiącej własność 

Gminy Stąporków, 

e) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów na 

dzierżawę, 

f) pozbawienia w części kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie                           

z użytkowania jako drogi gminnej publicznej Niekłań-Stawki-Kozia Wola, 

g) nadania Statutu Zespołowi Obsługi Szkół w Stąporkowie, 

h) zmiany uchwały Nr XLII/249/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 29 

września 2009r. w sprawie zatwierdzenia zaktualizowanego Lokalnego 

Programu Rewitalizacji miasta Stąporków na lata 2007-2013. 

i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu na realizację zadania 

w zakresie transportu zbiorowego i dróg publicznych, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2014 – 

2023, 

k) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2014 rok 

12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

13. Sprawy  różne. 

            14. Zamknięcie obrad sesji     

W głosowaniu jawnym  porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie. 
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Pkt 3. 

 W głosowaniu jawnym protokół z L sesji  został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

Pkt 4. 

 Informację o działalności międzysesyjnej odczytał Pan Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej, radny Krzysztof Chrzan. ( w załączeniu do protokołu) 

Pkt 5. 

 Informację o działalności międzysesyjnej odczytała   Burmistrz Stąporkowa. Pani 

Dorota Łukomska. ( w załączeniu do protokołu) 

Następnie Pani Burmistrz oraz Pan Przewodniczący poinformowali, że z naszego 

Komisariatu na emeryturę odchodzi Pan Komendant Jacek Krzepkowski więc 

podziękowali mu za owocną współpracę. 

Podziękowanie za współpracę złożył również Pan Jacek Krzepkowski.  

 

 Pkt 6. 

 W punkcie tym radni  zadawanie pytania i zgłaszali interpelacje: 

Radny Dariusz Młodawski -  1 interpelacje i dwa zapytania: 

 Interpelacja na piśmie: 

- w imieniu 5 radnych ze Stąporkowa - w sprawie przejęcia przez gminę Stąporków 

nieodpłatnie zbiorników wodnych, których właścicielem jest Skarb Państwa. 

( w załączeniu do protokołu), 

Zapytania: 

1. Rozmawialiśmy z Panem Dyrektorem Głogowskim, jednak sprawa wraca jak 

bumerang po każdych ulewach, kiedy to ulice w Stąporkowie są zalane, są 

nieprzejezdne. Dlatego najwyższy czas przejrzeć studzienki kanalizacyjne, 

zobaczyć ich drożność. Jeżeli nie ma tej drożności to należy zabezpieczyć środki          

w budżecie aby to wykonać, bo to grozi w przyszłości nieszczęściem. 

2. Należy usunąć piach i żwir po ulewach, bo gdy dostaną się do studzienek zaleje            

w przyszłości posesje. 

Radny Robert Dziubiński- poprosił o wykoszenie rowów i poboczy w mieście i gminie 

przy drogach gminnych. 
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Radny Marcin Kołodziejczyk – kilka tygodni wstecz był Pan z Kielc z Towarzystwa 

Badań i Ochrony Przyrody odnośnie wieży widokowej w Lutej. Prosi o to aby Pani 

Burmistrz poinformowała jaką decyzję podjęła po tych rozmowach, kiedy było to 

spotkanie i dlaczego część Rady o tym spotkaniu nie wiedziała nic. 

Drugie pytanie dotyczy wodociągu przy ulicy Kieleckiej w Odrowążu. Jest to projekt 

zrobiony przez powiat, jednak jest to zadanie własne gminy. Chce wiedzieć czy jakieś 

decyzje w tym roku będą podjęte. 

 

 Pkt 7. 

 Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                   

i Rozwiązywania problemu Uzależnień za 2013r. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś pytania do sprawozdania. 

Pytań radni nie zadawali. 

W głosowaniu jawnym Sprawozdanie zostało przyjęte 9 głosami „za”, 3 głosami 

„przeciw” 2 głosami „wstrzymującymi się”. 

 

Pkt 8.  

Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej 

Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami za 2013 r. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś pytania do sprawozdania. 

Pytań radni nie zadawali. 

W głosowaniu jawnym Sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami „za”.   

 

Pkt 9. 

Przyjęcie Sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w roku 2013. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś pytania do sprawozdania. 

Pytań radni nie zadawali. 

W głosowaniu jawnym Sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami „za” 

 

Pkt 10.  

Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Stąporków.  
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Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś pytania do oceny. 

W głosowaniu jawnym Ocena  została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Pan Przewodniczący poinformował, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 maja  

zostały omówione    wszystkie projekty uchwał.  

Ponieważ radni mają je przed sobą    nie  odczytywał ich treści. 

 

Pkt 11 „a” 

Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Stąporków/ Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stąporkowie do realizacji projektu pod 

nazwą „Aktywna integracja osób bezrobotnych i/lub uzależnionych od alkoholu              

w Gminie Stąporków” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/419/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „b” 

Projekt uchwały w sprawie  sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 

gminy. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/420/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „c” 

Projekt uchwały w sprawie  sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 

gminy. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/421/2014                    

w powyższej sprawie. 
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Pkt 11 „d” 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Stąporkowie 

stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/422/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „e” 

Projekt uchwały w sprawie  odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów na dzierżawę. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/423/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „f”  

Projekt uchwały w sprawie  pozbawienia w części kategorii drogi gminnej 

poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi gminnej publicznej Niekłań-Stawki-

Kozia Wola. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/424/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „g”  

 Projekt uchwały w sprawie  nadania Statutu Zespołowi Obsługi Szkół                          

w Stąporkowie. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/425/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „h”  

Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XLII/249/2009 Rady Miejskiej 

w Stąporkowie z dnia 29 września 2009r. w sprawie zatwierdzenia 

zaktualizowanego Lokalnego Programu Rewitalizacji miasta Stąporków na lata 

2007-2013. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 
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W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/426/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „i”  

Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Koneckiemu na realizację zadania w zakresie transportu zbiorowego i dróg 

publicznych. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/427/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 11 „j” 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków 

na lata 2014 – 2023. 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/428/2014                    

w powyższej sprawie. 

 

Pkt 11 „k”  

Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2014 rok 

Radni nie wnosili uwag i pytań  do tego projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, została podjęta Uchwała Nr LI/429/2014                    

w powyższej sprawie. 

Pkt 12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

Pani Burmistrz : 

- zalewanie ulic w Stąporkowie – temat jest poważny. Przeliczyliśmy i koszt 

zlikwidowania przyczyny, to co najmniej półtora miliona. Przygotowujemy się aby               

w przyszłym roku to zrobić. 

- wykoszenie rowów i poboczy – czekamy na zakup nowej wykaszarki i będzie to 

zrobione. Będzie to robione etapami, bo nie ma mocy przerobowych aby wszystko 

wykonać jednocześnie. Praca jest rozłożona na kilka miesięcy. 

Jeśli będą jakieś pytania dotyczące funduszu sołeckiego, to Pani Burmistrz zaprosiła 

po sesji do siebie i powie na jakim etapie jest wykonanie funduszu sołeckiego. 
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- wieża widokowa w Lutej – powiedziała, żeby radny nie oczekiwał, że będzie 

informowany o każdym spotkaniu u Burmistrza lub wyjazdach służbowych 

Burmistrza. Pani Burmistrz stwierdziła, że interweniowała wielokrotnie, żeby wieża 

była naprawiona przez jej właściciela, wyszło, że koszt to 80 tys., spotkań było w tej 

kwestii mnóstwo. Nie jest to zadanie własne gminy jednak chcieliśmy partycypować   

w kosztach. Zdecydowano, że wieża będzie do rozbiórki. Podobno jest to jedyna wieża 

widokowa w województwie więc   Burmistrzowi i mieszkańcom zależało   na tym, aby 

ta wieża została. Jednak nie udało się. 

- przejęcia zbiorników wodnych – Pani Naczelnik Anna Nowakowska – 

udokumentowane mamy, że wszystkie zbiorniki są własnością Skarbu Państwa. 

Kwestią najważniejszą dla gminy jest finansowanie. Myśmy już drogę przejęcia 

zbiornika przy ZUK-u przetarli szlak i dostaliśmy odpowiedź negatywną. Sprawa 

skończyła się u Wojewody, Zespół opiniujący Wojewody wydał opinię negatywną.                

W związku z tym, że sedno sprawy to finansowanie, wystąpiliśmy do RIO                          

z zapytaniem o finansowanie w świetle ustawy o finansach publicznych i ustawie                

o samorządzie gminnym, czy gmina może finansować opracowanie operatu wodno-

prawnego dla zbiornika będącego własnością Skarbu Państwa. Mamy odpowiedź                 

z RIO które jednoznacznie wskazuje, że przepisy ustawy o samorządzie, również 

ustawy prawo wodne nie określają utrzymywania zbiorników wodnych jako zadanie 

własne gminy. W przedstawionym stanie faktycznym finansowanie urządzenia operatu 

wodno-prawnego dla zbiornika wodnego nie znajduje uzasadnienia w obowiązujących 

przepisach. 

Wszystkie dokumenty dotyczące zbiornika  przy ul. Górniczej są skompletowane 

włącznie z uchwałą Rady i były przesłane do Wojewody i od Wojewody dostaliśmy 

decyzję negatywną. 

Radny Dariusz Młodawski – rozumie kwestię zbiornika przy ul Górniczej i te 

wszystkie dokumenty zna. Prawo wodne w tej materii mówi wyraźnie, że jeżeli są to 

wody powierzchniowe i rzeka jest głównym nurtem to jest niemożliwe przejęcia tego 

przez gminę. Mamy tutaj do czynienia z innymi zbiornikami. Rzeka Czarna Konecka 

zasila te zbiorniki, ale przez nie nie przepływa. Dlatego w myśl prawa wodnego 
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możemy to przejąć. Przykładem takiego przejęcia zbiornika jest Sielpia. Można się 

wzorować na tym, jak należy postępować. 

Jeżeli chodzi o odpowiedź RIO, to jest oczywiste, że nie jest to w tej chwili zadanie 

własne gminy i nie można finansować z budżetu gminy. Będzie wówczas zadanie 

własne gdy zbiorniki zostaną przejęte. Należy więc podjąć próbę przejęcia, bo jeśli 

tego nie zrobimy, będą one własnością Skarbu Państwa, koło wędkarskie będzie 

zarybiać, a to wszystko dzieje się nielegalnie. 

Pani Naczelnik Nowakowska – stwierdziła, że nie można powiedzieć, że koła 

wędkarskie działają nielegalnie. Działają one legalnie w myśl innych przepisów. 

Jeśli chodzi o zbiornik na Miłej, chcieliśmy go skomunalizować, bo jest on tzw. 

boczny i też otrzymaliśmy odpowiedź negatywną. 

Radny Dariusz Młodawski – nie chodzi również o operaty wodno-prawne, bo po 

spotkaniu z wędkarzami ustalono, że ma to załatwić kto inny, więc w tym wypadku 

nie ponosimy żadnych kosztów. Chodzi nam o to żebyśmy w sposób nieodpłatny 

przejęli te zbiorniki, bo jest taka możliwość. 

Pan Przewodniczący RM Jacek Kołodziej – przypomina, że nie chodzi tylko                         

o zbiornik przy ul. Miłej i w Czarnej, ale mamy jeszcze inne zbiorniki, które są dla nas 

bardzo ważne. 

Słyszał, że Pani Burmistrz wystosowała pismo do gminy Końskie z pytaniem jak oni 

przejęli zbiorniki. Spytał, czy otrzymała już odpowiedź. 

Pani Burmistrz – stwierdziła, że otrzymała odpowiedź w której brak jest odpowiedzi. 

Temat zalewu na Miłej znów wrócił więc poinformowała, że Pan Jedynak już złożył 

dokumenty na opracowanie operatu wodno-prawnego i gmina nie wyda na to nawet 

złotówki. Przejęcie zbiornika powoduje nakłady na utrzymanie zbiornika. Na zbiornik 

w Janowie po przeglądach mieliśmy wydać 30 tys.zł. Miejsce wyznaczone na 

kąpielisko na Miłej będzie. Odnośnie Miłej dostaliśmy odpowiedź, że właścicielem 

wód płynących może być tylko Skarb Państwa. 

- odnośnie wodociągu na ul. Kieleckiej w Odrowążu odpowiedzi udzieliła Pani 

Naczelnik Łysiak-Kowalczyk – dokumentację wykonał Zarząd Dróg Powiatowych. 

Jeśli chodzi o realizację wodociągu w obrębie pasa drogowego, to rozmowy wyglądają 

w ten sposób – budowa sieci wodociągowej to zadanie własne gminy i albo 
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poniesiemy koszty w formie dotacji i realizacja będzie przez ZDP, ponieważ 

pozwolenie na budowę jest na ZDP, bądź w części dotyczącej wodociągu będziemy 

realizować   sami. Takie działania podejmiemy wtedy, kiedy będą zabezpieczone 

środki w budżecie gminy. ZDPpozwolenie przedłużył o okres kolejnych 3 lat. 

Pkt 13. 

Radny Rady Powiatu Krzysztof Wojcierowski – podziękował radnym, którzy zajęli się 

kwestią zbiorników wodnych. Trzy miesiące temu odbyło się spotkanie w którym 

wraz z nim uczestniczyli: Pani Burmistrz, Pani Nowakowska, Pani Świadek i Pan 

Przewodniczący. Wszyscy wyrazili dobrą wolę żeby zbiorniki przejąć. Do tej pory nic 

się nie zmieniło. Pani Bożena Świadek jak inni z gmin dostała Okólnik wydany 

Regionalną Izbę Gospodarki Wodnej w którym jest dokładnie jak to formalnie 

załatwić. 

Na dzień dzisiejszy w gminie Końskie wszystkie zbiorniki wraz z zalewem w Sielpi są 

własnością gminy i są skomunalizowane. Górny Młyn i Stary Młyn jest w trakcie. 

Jednakowe jest prawo dla wszystkich, a od 2006r. zmieniło się wielokrotnie i trzeba 

przepisy czytać – dodał. 

Następnie radny odczytał projekt uchwały w sprawie odwołania darowizny części 

działki w Błaszkowie. Jest on ważny ponieważ dotyczy mieszkańców lokali przy 

Ośrodku Zdrowia w Błaszkowie. 

Ponadto poinformował, że po dwóch interpelacjach i działaniach udało się 

zlikwidować zapadlisko drogi w Świerczowie. 

Pani Katarzyna Sorn – Dyrektor M-G OKiS – odczytała informację o projekcie 

„Rozpracuj to z biblioteką” ( informacja w załączeniu do protokołu). 

Pan Wojcierowski – doprecyzował swoje pytanie odnośnie zbiorników wodnych – 

interpretacja art. 15a/15 ust 2 ustawy prawo wodne. Ponadto chciałby zwrócić uwagę, 

że bardzo ładnie się to wpisuje jako turystyka i wypoczynek i wówczas jest to zadanie 

własne gminy. Ponadto poprosił aby mu Pani Świadek odpowiedziała na jakiej 

zasadzie i kto dostał zezwolenie na piętrzenie wody na zbiorniku w Hucisku. 
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Odpowiedzi Panu Radnemu RP udzieliła Pani Bożena Świadek – pracownik urzędu -  

gmina nie wyraża zgody na piętrzenie wody, ponieważ w tej materii kompetentną 

osobą jest Starosta. 

Pan Przewodniczący RM – na najbliższej Komisji RM wrócimy do tematu zbiorników 

wodnych ponieważ strażacy wiedząc, że zbliżają się ulewy zdjęli deski i spuścili 

wodę, żeby nie było zagrożenia. Następnie ktoś ponownie założył te deski i stało się 

bardzo niebezpiecznie. 

Wracając do sprawy mieszkań w Błaszkowie, Pan Przewodniczący powiedział, że cała 

Rada chciała pomóc tym mieszkańcom podejmując uchwałę intencyjną jednogłośnie. 

Zarówno mieszkańcy jak i radni zdawali sobie z tego sprawę, że sprawa trafia do 

powiatu, czyli do organu będącego właścicielem. Mamy 5 radnych powiatowych, 

którzy też winni zainteresować się tą sprawą. Nasza Rada chce pomóc tym ludziom. 

Radny Wojcierowski – wyjaśnił, że bez względu na wszystko, z naszego terenu jest 

tylko 5 radnych powiatowych, a wszystkich radnych jest 21, więc projekt uchwały                

i tak przejdzie. Być może winny być działania w drugą stronę tj. Pan Przewodniczący 

z Panią Burmistrz wybraliby się do Zarządu i porozmawiali co dalej. 

Radny RP – Pan Wiesław Skowron – stwierdził, że radni ze Stąporkowa będą robić 

wszystko, ale z przyczyn formalnych użyczenie jest wygaszone i na ten moment nie 

będzie można nic zrobić. Działka jest powiatu, obiekt jest gminy i wspólnie winniśmy 

szukać rozwiązania. 

Sołtys z Niekłania Małego Jan Telecki – powiedział, że należy zrobić wszystko, żeby 

zbiorniki uratować, gdyż służą one również do gaszenia pożarów. 

Pani Sołtys Huciska Joanna Wojna, podniosła następujące sprawy: 

1. nie można podnosić desek i spuszczać wodę z rybami. Ma dwa stawy rybne i wie ile 

to kosztuje( zakup ryb, zarybienie, karmienie itd.). To należy robić w odpowiedni 

sposób, poprzez założenie siatek i zabezpieczenie. Nie może być tak, że każda powódź 

powoduje, że przyjeżdża straż, podnosi deski i wszystkie ryby płyną do rzeki. 

Najprostszą rzeczą jest to, aby straż dogadała się z wędkarzami. 

2. następna sprawa, to wieża w Lutej – jest ona na wszystkich prospektach w całej 

promocji naszej gminy, jest tam szlak turystyczny, jeżdżą wycieczki rowerowe. Dwa 
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lata temu byli studenci z katedry biologii z Uniwersytetu Warszawskiego, którzy na 

niej pracowali i opracowywali cały system eko który tam jest. 

Dlatego zwróciła się z pytaniem do Pani Burmistrz jakie kroki podjęła aby wieżę 

uratować. 

3. zwróciła się do wszystkich radnych, sołtysów i obecnych na Sali o to, aby zachęcali 

mieszkańców do wzięcia udziału w wyborach do europarlamentu. 

4. zgłosiła sytuację, że przyjechał w południe na spotkanie z mieszkańcami Pan 

Wenta, który jest kandydatem  z PO i chciał zobaczyć naszą halę jako długoletni trener 

VIVA Kielce w piłce ręcznej, bo go to zainteresowało. Kiedy zgłoszono do Pani 

Burmistrz czy może zobaczyć halę, to okazało się, że nie bo jest to kampania 

wyborcza i będą wyciągnięte konsekwencje gdy tam wejdzie. Natomiast w piątek na 

teren naszej hali wszedł europoseł, kandydaci do europarlamentu i impreza odbyła się 

tydzień przed wyborami i wszyscy się na to zgodzili. Młodzież przeszła z ulotkami 

Pana Adamka, one były rozprowadzane na hali. Nie bardzo rozumie na czym to 

wszystko polega tym bardziej, że propagowaliśmy i popieraliśmy na tej hali europosła, 

który trzeba przyznać, że w rankingu na europosłów jest na 6 miejscu jako najbardziej 

leniwy, my go promujemy, on może wejść na halę i nie bardzo rozumie o co tutaj 

chodzi. Dlatego prosi o wyjaśnienie gdyż Pani Burmistrz zawsze mówiła, że jest 

apolityczna nie powinna z Panem Włosowiczem nawet się pokazywać, bo jest to 

jednoznaczne, że tą partię popiera i chce żeby ta partia w naszym rejonie wygrała. 

5. czy poszły pisma z urzędu do powiatu w sprawie wyczyszczenia rowów przy 

drogach powiatowych, gdyż są one bardzo zarośnięte. 

Pan Przewodniczący odpowiedział Pani sołtys, że ryby są również ważne, ale podczas 

powodzi najważniejsi są ludzie ich mieszkania i posesje. Nie może być w tym 

względzie samowoli i trzeba tak robić, żeby było jak najmniej strat z jednej i z drugiej 

strony. 

Następnie Pani sołtys odpowiedzi udzielała Pani Burmistrz, która powiedziała: 

1. jeżeli chodzi o rowy przy drogach powiatowych wielokrotnie interweniowaliśmy, 

czy były wysyłane pisma musiała by sprawdzić, ale mamy tutaj radnego Marcina 

Kołodziejczyka, który interweniuje w sprawie dróg powiatowych i rowów. 

Gwarantuje, że jeśli z gminy nie poszło pismo, to gmina dzwoni i Marcin 
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Kołodziejczyk też na pewno dzwoni w sprawie rowów i dziękujemy mu za to, bo 

pilotuje te sprawy. 

2. wieża widokowa w Lutej – jeszcze nie jest za późno, bo wieża jest. Dlatego proszę 

niech powstanie komitet protestujących. Pani Burmistrz dodała, że to ona 

organizowała spotkania, prowadziła rozmowy w Nadleśnictwie,  rozmawiała aby 

wykonano pewne prace dla Towarzystwa z Kielc. Za te prace nie zapłaciła Gmina 

tylko Nadleśnictwo. Czyniłam wszelkie starania a koszt nowej to nie 8 tys. a 80 tys. 

Dlatego powiedziała, że jeżeli znajdą 50% kosztu, to postara się znaleźć w budżecie 

też 50% kwoty. Ni znaleziono nawet złotówki. 

3. Następnie Pani Burmistrz odniosła się do Trzeciego Festiwalu Sztuk Walki                      

z udziałem Tomasza Adamka który odbył się na hali sportowej – Tomasz Adamek to 

dwukrotny mistrz świata w boksie. Nie startuje z województwa świętokrzyskiego, 

nadal będzie walczył jako bokser, w październiku będzie jego najbliższa walka. Na 

halę w piątek mógł wejść każdy eurodeputowany, każdy kandydat mógł wejść na halę. 

Czym się różni Pan Wenta z Platformy Obywatelskiej – ano tym się różni, że chciał 

wejść na halę podczas zajęć lekcyjnych. Jest zakaz wchodzenia podczas zajęć, jeżeli są 

zajęcia przez uczniów nie ma kampanii. Nawet żaden eurodeputowany nie wchodził 

na zajęcia. Jest to ta zasadnicza różnica. Ja wszystkich chętnie zaproszę do gminy 

Stąporków na przyszły tydzień. Jeśli chcieli przyjść w piątek eurodeputowani każdy 

mógł wejść. Nawet przyjechali ludzie z Rzeszowa, z Krakowa na Festiwal Sztuk 

Walki. Pan Adamek był głównym bohaterem, oddał ponad tysiąc autografów, z czego 

jestem bardzo dumna. Jestem bezpartyjna. To, że się pokazuję przy eurodeputowanym 

Jacku Włosowiczu – to nie kto inny jak Jacek Włosowicz  Solidarna Polska Zbigniewa 

Ziobry lista Nr 1 poz. 2. -  zachęcam do głosowania na niego – pomógł nam. Napisał 

do Komisji Europejskiej i interweniował w sprawie „Natury 2000” (Furmanów, 

Lelitków, Bień, Luta). Było to dla nas ważne, bo dostaliśmy odpowiedź, że życie                 

i mienie ludzi jest ważniejsze niż rośliny i zwierzęta. Wielokrotnie wspomagał gminę 

w różnych imprezach, ponad setkę ludzi zabrał do Brukseli na wyjazd. 

Pan Przewodniczący poprosił aby nie agitować bo to jest ostatni tydzień przed 

wyborami. Dlatego zwrócił uwagę, żeby tego nie robić. 
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Radny Robert Dziubiński – na wszystkich zbiornikach jeśli idzie fala, to jeśli gmina 

ma wykupiony operat wodno-prawny wtedy z Włoszczowy dzwonią do danej osoby, 

która jest podana i robi miejsce na zbiorniku w tamie. Jeśli brak tego dokumentu, to 

przyjeżdżają sami i zdejmują tyle desek ile im się podoba. 

Następnie radny zwrócił się do Pani Burmistrz, że jeżeli chodzi o to wystąpienie, to 

nie jest miejsce i czas, żeby robić kampanię, a Pan Przewodniczący na to pozwala. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że na to nie pozwala. Powiedział i wyraźnie  prosił 

o to aby nie było agitacji – tyle może zrobić. 

Radny Sławomir Dąbrowski – odniósł się do tego, co powiedziała Pani sołtys                      

z Huciska, która zarzuciła, że Pani Burmistrz się pokazuje w towarzystwie Pana 

Włosowicza. Uważa, że to z kim kto się pokazuje, to jego wola. Czy będzie na niego 

głosował czy nie, to oddzielna sprawa. Przy obecności Adamka ranga zawodów była 

większa natomiast kwestia głosowania to osobista sprawa każdego. 

Pani Burmistrz Dorota Łukomska na wstępie powiedziała, że nie pozwoli sobie na to, 

żeby ktoś tak Pani Joanna Wojna jej wskazywał z kim się ma pokazywać, a z kim nie. 

Nigdy nie ośmieliła się mówić Pani Wojnie z kim ona ma się pokazywac. Gdyby Pani 

Wojna nie poruszyła tego tematu nie poprosiłaby na tej Sali żeby głosować na Pana 

Jacka – dodała. 

Jeśli chodzi o operat wodno – prawny, to nie prawda, że ktoś nam mówi. To my 

dzwonimy i informujemy, że będziemy zdejmować deski. Wcale operat nic do tego nie 

ma. Obniżamy piętrzenie, informujemy o tym Siepię, że więcej wody będzie spływało. 

Pan Przewodniczący miał rację, bo po tym jak zdjęliśmy deski i zmniejszyliśmy 

piętrzenie, ktoś w obronie ryb nie informując nas deski znów umieścił. Ryby w tym 

momencie nie były najważniejsze, a wędkarze wiedzieli, że deski będziemy 

zdejmować. 

Sołtys Grzybowa Andrzej Plewa – zgłosił, że most w Starym Grzybowie został 

naprawiony przez gminę wadliwie i nie nadaje się do przejazdu. Uważa, że most 

winien naprawić ten, kto go zepsuł, a nie gmina. 

Następnie zgłosił, że firma odbierająca śmieci wielkogabarytowe nie odebrała od 

mieszkanki lodówki, bo zdemontowany był agregat – poprosił o wyjaśnienie sprawy, 

ponieważ ludzie będą wywozić do lasu. 
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Pani sołtys z Odrowąża Elżbieta Kołodziej poruszyła sprawy: 

1. podjętej uchwały w sprawie likwidacji przedszkola w Odrowążu co 

spowodowało telefony od rodziców. Dlatego informuje wszystkich, że nie jest  

i nie będzie likwidowany. 

2. drogi powiatowej w Odrowążu – ul. Kieleckiej o którą walczy od 10 lat. 

Ponadto prosi o udrożnienie rowów przy tej ulicy. 

3. wodociągu w Odrowążu przy ul. Kieleckiej – cały czas jej mówiono, że nitkę 

wodociągową która jest najstarszą wymieni się gdy będzie modernizacja drogi. 

Ostatnio usłyszała, że żadnej modernizacji nie będzie, bo projekt jest za drogi            

i ukształtowanie Odrowąża jest takie jakie jest. Prosi o traktowanie wszystkich 

jednakowo i aby ktoś z powiatu odważył się i przyjechał na spotkanie                         

z mieszkańcami i powiedział im to co powiedziano jej. 

4. zorganizowania spotkania radnych Rady Miejskiej, radnych Rady Powiatu                

z mieszkańcami mieszkań w Błaszkowie przy Ośrodku Zdrowia. Najlepiej by 

było, żeby to było już – jutro, pojutrze bo Komisja ma się odbyć 26.05, a sesja 

27.05. 

Pani Burmistrz – odpowiadając: 

- w sprawie mostu w Grzybowie – odpowiedziała Pani Elżbieta Nowak pracownik 

urzędu – ta ostatnia robota jest to załatanie dziur. Teraz są zabezpieczone środki                

i będzie wykonane prawidłowo. Most jest przejezdny ponieważ inspektor nadzoru 

dopuścił go do ruchu. 

Pan Sołtys z Lelitkowa – kolejny raz podniósł sprawę udrożnienia rowu przy 

drodze powiatowej w Lelitkowie i poprosił Panią Burmistrz i Pana 

Przewodniczącego o interwencję, ponieważ pan Dyrektor Mościński od pięciu lat 

obiecuje wykonać to zadanie i na obiecywaniu się kończy. 

Pan Zbigniew Deszczyński – mieszkaniec Stąporkowa zadał  Pani Burmistrz 

pytania: 

1. kiedy Pani Burmistrz zdecyduje się publiczną ubikację – będąca w urzędzie dla 

interesantów jest ciągle zamknięta z wywieszką „awaria”. Ludzie załatwiają 

swoje potrzeby fizjologiczne  gdzie popadnie. 
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2. na ulicy 1 Maja w miejscu gdzie kończy się targowica w stronę szkoły jest tak 

zalana ulica że nie można przejechać. Ponadto są bardzo zniszczone chodniki 

po których nie można przejść i przejechać rowerem. 

3. dlaczego Pani Burmistrz i radni są tak hojni i wydają takie ogromne pieniądze 

na kościoły w Odrowążu i w Niekłaniu. Stwierdził, że jest wierzący, ale nie 

można wydawać ogromnych pieniędzy gminnych i budować parkingi przy 

kościołach. Nie jest to zadaniem własnym gminy. Celowym byłoby 

wybudowanie parkingu przy cmentarzu w Stąporkowie. Podczas pogrzebu lub 

1 listopada nie da się przejść. Są nie wykoszone pobocza i z dzieckiem strach 

przejść bo żmije chodzą po ulicy. Pobocza winny być wszędzie wykoszone. 

4. kiedy będzie wykonana ulica Kościuszki. Sprawa ciągnie się od wielu lat 

jeszcze Pan Krawczyk był Przewodniczącym Rady i później Burmistrzem. 

Ciągle mówiło się, że będzie zrobiona bo pieniądze na to są. Do dziś nie jest 

zrobiona, chociaż obiecuje się od wielu lat. Kadencja Pani Burmistrz się kończy 

i też nic nie zrobiła. 

5. dlaczego nasza gmina nie stosuje się do ustawy o pomocy społecznej, której art. 

3  mówi, „Pomoc społeczna wspiera osoby i rodziny w wysiłkach 

zmierzających do zaspokojenia niezbędnych potrzeb i umożliwia im życie              

w warunkach odpowiadających godności człowieka”. Jaka to jest godność 

człowieka, gdy na psa dajecie 15 zł. dziennie, a człowiekowi dajecie 100 zł. 

zapomogi. 150 zł. dawała Pani Halina Łukomska w latach dziewięćdziesiątych. 

Dziś mamy 2014 r. i dajecie 60 – 100 zł. Dodatek unijny był 200 zł., Staporków 

dawał 100 zł. a teraz 60 zł. Nie mówię, że sam korzystałem z opieki na leki na 

które wydaję 300 zł., a syna mam chorego na raka, jest po 20 chemiach. 

Zwracałem się o jakąś pomoc. Nie pomogliście nic. 

6. dziwi mnie, że dajecie 400 tys na parking na terenie danym w użyczenie gminie 

przez kurię na 15 lat obok kościoła w Odrowążu i Niekłaniu. Czy po 15 latach 

zwiniecie ten parking, tak jak w dowcipie o Wąchocku zwijają asfalt?. Tutaj 

urząd i Pani Burmistrz chce wybudować, a dlaczego MONAR sam wybudował 

i Pani Burmistrz chciała im to odebrać i przedłużyła Pani im umowę tylko na 5 

lat nie na 25 lat. Powinniście dać im to za darmo.  
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7. dlaczego Pani Burmistrz tak szybko zwolniła Panią Łyczek z dyrektora ZSP               

w Stąporkowie. 

8. czy to jest prawdą, że Pani Burmistrz ma udział w tym, że zleciła wywóz śmieci 

spod cmentarza w Niekłaniu wskazanej osobie. Osoba ta zakopała je w miejscu 

które może wskazać. 

 

Pan Przewodniczący zwrócił się o to, aby nie mówić, że jeżeli coś się robi                           

w Stąporkowie to dobrze, ale jeżeli gdzie indziej to źle. Gmina Stąporków, to jest 

miasto i 35 sołectw. 

Pani Dyrektor M-G OPS – sprawy związane z pomocą rodzinie reguluje ustawa                    

o pomocy społeczne. Zadania które realizuje M-G OPS realizowane są w oparciu                 

o przepisy i kryteria zawarte w tejże ustawie jednakże również w oparciu                        

o możliwości finansowe gminy. Nie są to tylko w wysokości takiej jak Pan 

powiedział, ale są również w wysokości 600 – 700 zł w zależności od dochodów 

rodziny. Środki na nie pochodzą z  budżetu Skarbu Państwa za pośrednictwem 

Wojewody. 60 zł jest przyznawane w ramach programu dożywianie. Możliwość 

pozyskania większych środków jest dopiero w m-cu wrześniu kiedy uruchamiane są 

środki z rezerwy. Zwiększona pomoc jest w listopadzie i grudniu. 

Pani Burmistrz – odpowiedziała na pozostałe pytania. 

- od każdej decyzji wydanej przez M-GOPS można się odwołać do Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Kielcach. 

- oczywistym jest, że   możemy nie robić żadnych inwestycji takich jak miejsca 

postojowe pod Przedszkolem (będą robione w tym roku), czy parkingi pod kościołem 

bo mamy wszystko wydać na mieszkańców korzystających z pomocy społecznej. 

Możemy tak zrobić. Jednakże wyselekcjonowaliśmy najbiedniejszych i Pani Dyrektor 

przyznaje zapomogi tak, jak powinny być przyznawane, nie po znajomości. 

- ul. Kościuszki – żeby położyć tam asfalt musi być zrobiona kanalizacja, być może 

należy  przełożyć wodociąg, odpowiednio umieścić słupy energetyczne, bo teraz 

znajdują się w chodniku. Natomiast żeby była kanalizacja musi być oczyszczalnia 

ścieków – opracowujemy dokumentacje. To nie kto inny jak Dorota Łukomska 

opracowuje dokumentacje na ul. Kościuszki i na oczyszczalnie ścieków - powiedziała. 
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Gdybym chciała działać propagandowo, położyłabym asfalt na Kościuszki za pół 

miliona, a za jakieś trzy lata bym to zrywała. Byłaby to niegospodarność. 

- VC – z kosztorysu wynikało, że to będzie kosztowało 250 tys.zł. Na dole w urzędzie 

są często zamykane toalety, ale to tylko dlatego, że ktoś się uparł i ciągle  z niej 

kradnie jakieś części, więc musimy ją zamknąć, żeby dokupić je i naprawić. Na dzień 

dzisiejszy VC publiczne jest w amfiteatrze. 

- Dyrektor Teresa Łyczek nie została  zwolniona przez Burmistrza Stąporkowa ale 

sama złożyła rezygnację. 

- wywóz śmieci spod cmentarza w Niekłaniu – Interpelację dostałam od radnego 

Młodawskiego i od razu zgłosiłam to na policję i trwało śledztwo. Jeśli Pan 

Deszczyński chce, to zgłoszę na policję, że ma Pan jakieś dodatkowe informacje                  

w sprawie śmieci bo nie wszystko się dało Policji  ustalić. 

Pan Przewodniczący – zadał pytanie do radnego Dziubińskiego który jest w PSL-u czy 

poczynione zostały jakieś starania o zdjęcie plakatów Pana Siekierskiego                             

z przystanków autobusowych i drzew  objętych ochroną. 

Radny Dziubiński odpowiedział, że tak. 

Pkt 14. Zamknięcie obrad sesji     

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady sesji, 

dziękując  wszystkim za udział. 

 

Protokół sporządziła:                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Elżbieta Purska                                                                          Jacek Kołodziej 


